

Еженедельник новостей МДС, 1-5 июня

IBC Weekly News, June 1-5, 2020

1 июня

Предложение МДС отложить обсуждение в ЖК [законопроекта, предусматривающего повышение ставки налога на доходы горнодобывающих компаний](#), рассмотрено на встрече с председателем ГКПЭН КР Эмилом Осмонбетовым.

В течение прошедшей недели этот вопрос обсуждался также в Минэкономике. В итоге удалось достичь взаимопонимания. **Обсуждение законопроекта отложено на некоторое время для проведения расчетов рентабельности.** Заинтересованные компании могут направлять нам свои данные для расчетов.

3 июня

Нужны реальные шаги по улучшению инвестиционного климата. **«Если не защитить действующий бизнес сейчас, то нет смысла говорить о привлечении новых инвесторов»**, сказал исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков на [заседании Совета по развитию бизнеса и инвестициям](#) при Правительстве КР.

Встречи с членами МДС

3 июня

На [встрече с послом Украины в КР Валерием Жовтенко](#) состоялся обмен мнениями по развитию двустороннего торгово-экономического и инвестиционного сотрудничества между Украиной и Кыргызстаном.

5 июня

С представителем **ОФ «Институт экологических решений»** обсудили экологическую ситуацию в стране, пути решения проблем, а также развитие «зеленой» экономики в Кыргызстане.

МДС в СМИ

В течение прошедшей недели **ряд**

June 1

The IBC proposal to postpone the Parliament discussion of the [draft law providing for an increase in the income tax of mining companies](#) was considered at a meeting with the Chairman of the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use Emil Osmonbetov.

Over the past week, this issue was also discussed at the Economy Ministry. As a result, the sides managed to achieve mutual understanding. **The bill's discussion has been postponed** for some time to conduct profitability calculations. Interested companies **can send us their data** for calculations.

June 3

Real steps are needed to improve the investment climate, but not just regular action plans. **“If we do not protect the existing business now, then there is no point in talking about attracting new investors,”** said IBC Executive Director Askar Sydykov at a [meeting of the Business Development and Investment Council](#) under the Government of the Kyrgyz Republic.

Meetings with IBC members

June 3

At a [meeting with the Ambassador of Ukraine](#) to the Kyrgyz Republic Valery Zhovtenko, an exchange of views on the **development of bilateral trade, economic and investment cooperation** between Ukraine and Kyrgyzstan took place.

June 5

With a representative of **the Institute for Environmental Solutions PF**, IBC discussed the country's environmental situation, ways to solve problems, and the development of a green economy in Kyrgyzstan.

IBC in the media

Over the past week, **several analytical articles**

аналитических статей и интервью с исполнительным директором МДС Аскарком Сыдыковым опубликован ведущими телерадиокомпаниями и интернет-изданиями страны. Темы публикаций: [о мерах поддержки](#), необходимых бизнесу в кризис, мнение бизнеса [о втором пакете антикризисных мер](#) правительства, [о заседании Совета по развитию бизнеса и инвестициям](#) при Правительстве КР, [о давлении госорганов](#) на бизнес; необоснованное [вмешательство госорганов в дела частного бизнеса](#).

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **1-5 июня**:

На парламентских слушаниях [обсуждены 14 законопроектов](#), направленных на развитие экономики республики [МАР выделяет Кыргызстану \\$35 млн](#) для модернизации налогового администрирования и статистической системы. Законопроект предусматривает [20% увеличение отчислений](#), поступающих в госбюджет от распределения прибыли НБКР. [Приостановлено инициирование процесса банкротства](#) в отношении субъектов предпринимательства.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **1-7 июня**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

[Санитарные нормы и бизнес](#). Как правильно соблюдать правила и не получать штрафы. Как будут восстанавливать туризм в Узбекистане: [три этапа, льготы, субсидии](#). [Шесть промышленных парков](#) откроют в Индустриальной зоне Алматы. Как COVID-19 [повлияет на экономику Кыргызстана](#). За время карантина [интернет-трафик вырос на 33%](#). На сегодня [95% соглашений в сфере туризма расторгнуты](#).

and interviews with IBC Executive Director Askar Sydykov were published by the country's leading television and radio companies and news agencies. Topics of publications included: [the support measures](#) necessary for business in a crisis; [the business opinion on the second package](#) of the Government's anti-crisis measures; the [meeting of the Business Development and Investment Council](#) under the Government; [pressure from government agencies](#) on business; and unjustified government [interference in private business](#).

Law review

IBC has compiled a [weekly law review](#) for **June 1-5, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

At the parliamentary hearings, [14 bills aimed at developing Kyrgyzstan's economy](#) were discussed. [IDA allocates \\$35 million](#) to Kyrgyzstan to modernize tax administration and statistical system. The bill provides [for a 20% increase in deductions](#) to the state budget from the distribution of NBKR profits. Initiation of bankruptcy proceedings against business entities [has been suspended](#).

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **June 1-7**: economy, business and investment:

[Sanitary standards and business](#): How to abide by the rules and not be fined. How will tourism be restored in Uzbekistan: [three stages, benefits and subsidies](#). [Six industrial parks](#) will open in the Industrial zone of Almaty. [How COVID-19 will affect](#) the economy of Kyrgyzstan. During quarantine, [the Internet traffic grew by 33%](#). About 95% of [agreements in tourism are terminated](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.
